IR-PERPUSTAKAAN UNIVERSITAS AIRLANGGA

THE MINISTRY OF RESEARCH, TECHNOLOGY, AND HIGHER EDUCATION OF FACULTY OF ECONOMY AND BUSINESS AIRLANGGA UNIVERSITY

| STUDY PROGRAM | : ISLAMIC ECONOMICS |
|---------------|---------------------|
| DAFTAR No. | · |

ABSTRACT THESIS OF ISLAMIC ECONONOMICS BACHELOR DEGREE

NAME : AKHMAD FIRDAUS

STUDENT ID NUMBER : 0413114331097

COMPILATION YEAR : 2018-2019

TITLE

Implementation of Sharia Direct Selling (PLBS) in Paytren Technology Finance (Case Study of Paytren Agents in Gresik Regency)

CONTENT

The purpose of this study was to determine how the application of sharia tiered system of direct sales on paytren and regulatory compliance PLBS in a fatwa on direct sales tiered sharia has been issued by the National Sharia Council in Indonesia. Paytren which is shaded by PT. Veritra Internasional Sentosa was established in 2013 and already has several partners spread throughout the archipelago, the object intended in this study is an active partner of Paytren, both from the upline and downline sides and former users of Paytren.

This study uses a qualitative approach with a descriptive case study strategy. Data collection was obtained by conducting interviews with 5 resource for paytren partners. The results of this study indicate the application of the foot system, the distribution of commissions and the rewards used by Paytren. In this study it was found that the implementation of the PLBS Paytren system still contained some of the PLBS fatwas that had not been fulfilled and complied with by all Paytren partners.

Keywords: Islamic Tiered Direct Selling, Paytren, Islamic Financial Management

IR-PERPUSTAKAAN UNIVERSITAS AIRLANGGA

وزارة البحوث التكنولوجية والتعليم العالية كلية الإقتصادية و الاتجارية جامعة إير لانغا

> : الإقتصاد الإسلامي •••••

رقم التسجيل

الملخّص

بحث علمي خرَيج الإقتصاد الإسلامي

: أحمد فردوس روستيانتا رقم القيّد: : 041411431097

سنة التنمية: 2019-2018

الموضوع:

طُبيق تبيع مباشرة متدرج ال<mark>شريعة في تمويل تكنولوجيا</mark> فايترن (دراسة الحالة شر<mark>كا</mark>ء فايترن في وصاية على ال<mark>عرش كرسيك) .</mark>

المحته بات.

الغر<mark>ض من هذا البحث هو معر</mark>فة كيفية تطبيق البيع المباشر المتوا<mark>فق مع</mark> الشريعة الإسلامية على فايترن<mark>.</mark> بالإ<mark>ضافة إل</mark>ى مطا<mark>بقته للو</mark>ائح تبيع مباشرة متدرج الشريعة في الفتو<mark>ي على ال</mark>بيع المباشر لل<mark>شريعة</mark> الإسل<mark>امي</mark>ة الصادرة عن المجلس الوطني للشريعة في إندونيسيا فايترن الذي هو مظلل من قبل حزب العمال. تأسست شركة فر<mark>ترا دولي س</mark>نتوساً في عام 2013 ولديها بالفعل العديد من الشركاء المنتشرين في جميع أنحاء الأرخبيل ، و <mark>ال</mark>هدف من هذه الدراسة هو شريك نشط لـ فايترن ، من كلا الجانبين العلوي والسفلي والمستخد<mark>مين الس</mark>ابقين لـ فايتر ن

<mark>تستخدم هذه الدر اس</mark>ة نهجا نو عيا مع استر اتبجية در اسة الحالة الو صفية. تم الحصول على جمع الب<mark>يانات من خلال</mark> <mark>اجر اء م</mark>قابلا<mark>ت مع</mark> 5 أشخاص مر جعبين بتألفون من الخطوط الفر عية 2 التالية ، ولكل منهم دو <mark>و نلين</mark> من شري<mark>ك</mark> و<mark>اح</mark>د <mark>كان غير نشط</mark>وشريك واحد من فايترن دون أن يكون معروفًا بالنسب والرسومات المتسل<mark>سلة. تشير نتائج</mark> هذ<mark>ه الدرا</mark>سة <mark>إلى تطب</mark>يق شبكة القدم وتوزيع العمو لات والمكافآت التي يستخدمها فايترن في ه<mark>ذه الدراسة ، وجد</mark> أن ت<mark>نفيذ نظا</mark>م تبيع <mark>مباش</mark>رة متدرج الشريعة فايترن لا يزال يحتوي على بعض فتاوي تبيع <mark>مباشرة م</mark>تدر<mark>ج</mark> الشريعة التي لم يتم الوفاء بها والامتثال لها من قبل جميع شركاء فايترن.

الألفاظ المهمة: تبيع مباشرة متدرج الشريعة ، فايترن، إدارة مالية الإسلامية